

## 華東政法大學學報

目录

第二十二卷第五期(总第126期)

2019年9月20日 (双月刊)

专题研讨 基因编辑与人类改进的限度		
有理由支持基因改进吗?	陈景辉	6
基因改造、人性与人类价值		
——辩护一种自然主义的"人类改进"概念	王凌皞	19
基因提升伤害平等和伦理了吗?	刘叶深	32
人类基因编辑的权利基础	马驰	46
信息社会与未来法治		
社会保障行政中的个人信息利用及其边界	胡敏洁	60
数据到底属于谁?		
——从网络爬虫看平台数据权属与数据保护	丁晓东	69
警务科技化进程中的公民权利保障。如果是是是一个人的人,但是	夏菲	84
理查拉明原理自己, 可以以对参照表示可以 to the managardal Linday		
法学论坛 Andrew State		
当前我国民法典分则编纂的几点思考	孙宪忠	96
物权法定的立法表达	朱庆育	106
论抗辩权的附随效力	申海恩	116
论建立全国人大常委会一体化免职和撤职制度。	朱应平	131
商标侵权构成中"商标使用"地位之反思与重构	姚鹤徽	141
关于废除《海商法》中过失免责制度之思考 张一祯	蒋正雄	159
域外法苑		
俄罗斯转型期的检察权运行及其法治意义	王海军	168
评案论法		
多数人债务判决对案外债务人的效力	陈晓彤	180

## **ECUPL JOURNAL**

## (Bimonthly)

Vol. 22, No. 5 Sep., 2019

Gene Editing: To Be or Not to Be?	6	
Gene Editing, Human Nature and Human Values Wang Linghao	19	
Does Genetic Enhancement Harm Equality and Ethics?	32	
The Legal Context for Human Gene Editing  Ma Chi	46	
The Use of Personal Information in Social Security Administration and its Boundary Hu Minjie	60	
Who Owns the Data? Platform Data Ownership and Protection from the		
Perspective of Web Crawler Ding Xiaodong	69	
The Protection of Individual's Rights in the Process of Policing Revolutions		
Triggered by Science and Technology Xia Fei	84	
Thoughts on Codification of Specific Provisions of Civil Code of PRC  Sun Xianzhong		
The Legislative Expression of the Principle of Numerus Clausus Zhu Qingyu	106	
On the Unified System Concerning the Removal and Dismissal from Office		
of the NPC Standing Committee Zhu Yingping	116	
Reflection on and Reconstruction of the Status of "Trademark Use"		
in Trademark Infringement	131	
On the Accompanying Effect of the Defence Rights Shen Haien	141	
Reflections on Abolition of Fault Exemption System in Chinese Maritime Code		
Zhang Yizhen, Jiang Zhengxiong	159	
The Operation of Procuratorial Power During Russian Transitional Period and		
Its Significance to the Rule of Law Wang Haijun	168	
On the Effects of Judgment to Non-party Debtors Related to Plural-Debtor Debts	180	

Translated by Li Mingqian (李明倩)